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ACTA JUNTA MUNICIPAL DE LA FOIA, DAIMÉS I DERRAMADOR  

 

 

Data: 24/11/2021 

Hora de començament: 19.30 h 

Assistents:  

- Regidora de Participació: Purificación Vives Pérez 

- Regidor de Pedanies: Vicente Alberola Gonzálvez 

- Alcaldessa Pedània de la Foia: Alicia Molero Esclapez 

- Alcalde Pedani de Daimés: Carmelo Llorens Torres  

- Alcaldessa Pedània del Derramador: Virginia Boix Mora 

- Representant grup PSOE: Elias Quiles 

- Representant grup Compromís: Felip Sánchez Gamero 

- Representant Grup PP: Inmaculada Mora, Juan de Dios  Navarro 

- Representant Grup Ciutadans: Paz Gallud Conesa 

- Representant Grup Vox: Samuel Ruiz 

- Representant AV la Foia: Rafael Tarí Pomares  

- Representant Associació Cultural i Esportiva la Foia: José Antón Antón  

- Representant d’Associació Ames de Casa de la Foia: Francisca Ruiz Sánchez 

- Representant AMPA IES La Foia: María Torres Amorós 

- Representant AV Daimés-Derramador “la Riua”: María Antón Martínez 

- Representant Associació Ames de Casa Daimés-Derramador: María Martínez Sánchez 

- Representant Associació Veïnal Daimés-Vinalopó: Manuel Campello Oliver 

- Representant de Nova Associació de Pares i Mares CEIP la Foia: Susana Maciá Antón 

 

 

 Hora d’acabament:  21.00 h 
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1. Lectura i aprovació de l’acta anterior 

 

La regidora de Participació, Puri Vives, dona la benvinguda als assistents a la Junta i comenta que a Carlos 

González, alcalde d'Elx, no li ha sigut possible assistir a aquesta, ja que li ha sorgit una reunió d'última 

hora, i demana disculpes per no poder estar. 

Puri Vives pregunta si tots han rebut l'acta anterior i si tenen alguna objecció. Es vota a favor de la seua 

aprovació. 

 

2. Qüestions d'interés de les pedanies pertanyents a la Junta 

 

Felip Sánchez, representant del Grup Compromís, passa a informar que eixirà una convocatòria d'ajudes 

de la Regidoria de Desenvolupament Rural, i que es publicaran en breu en el BOP; van dirigides a tres 

línies d'acció: 1a. La Palmera, 2a. Arbres i 3a. Digitalització de les Explotacions Agropecuàries. Cadascuna 

té assignada 1000 €, però es poden demanar de les tres si es compleix amb els requisits de la subvenció. 

D'altra banda, comenta que s'ha posat en marxa una acció d'Animació de Cinema en el Camp, “Festival 

de Cinema Rural”. Explica que és una mostra internacional que es realitzarà durant dos caps de setmana 

a la Baia i a la Foia, i la temàtica gira al voltant del món rural; té com a propòsit conscienciar sobre aquest 

àmbit, la sostenibilitat, i l'ecologia. A més, el públic podrà votar la pel·lícula que més li agrade. Diu que 

estan recuperant activitats de dinamització en les pedanies per a reivindicar el camp d'Elx. 

 

Puri Vives, regidora de Participació, comença aquest punt amb la lectura de les actuacions del Pla 

Quadriennal de Pedanies 2020-2023, que afecten les que componen aquesta Junta. Comenta que es 

realitzaran les següents actuacions a la Foia: 

 

- Renovació de pistes en el col·legi Sant Antoni. 

- Camp de gespa artificial de futbol 7 en el poliesportiu. 

- Renovació del col·lector d'aigües. 

- Carril Bici la Foia-Poliesportiu. 

- Instal·lació i reposició de desfibril·ladors en el poliesportiu i el centre sociocultural. 

Explica que des de Mobilitat Urbana li han traslladat que la línia d'autobús es troba en contractació, i 

que la sendera sud des del Fondo fins a les Salines del Pinet, es licitarà en breu. També comenta que el 

carril bici de la carretera de Dolores es rehabilitarà, i a allargar fins al Paratge Natural del Fondo. 

Quant a l'Àrea de Modernització i Manteniment explica que a la Foia, Daimés i Derramador es realitzarà 

de manera gradual una renovació de contenidors en els camins rurals, per a renovar els que estan en 

mal estat per un nou model metàl·lic amb més capacitat. 

Així mateix, s'instal·larà un punt net de proximitat a la Foia, al costat de l'institut. A Daimés i Derramador 

es reforçarà al gener la presència del punt net mòbil amb l'arribada d'un nou vehicle. A més, el nucli 

urbà de la Foia tindrà suport mecànic a l'agranada manual els set dies de la setmana. 
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Sobre les actuacions de manteniment d'asfalt, comenta que s'han reparat diferents trams de carrers i 

camins en mal estat, com el camí de Travessia del Romeral, i un tram de les Alqueries i del camí de Quico 

el Meloner. 

De les actuacions de manteniment de llastos, informa que s'han reparat, el camí del Carmaet, el camí de 

l'antiga vereda de Dolores, el camí Colada de Sant Fulgenci i el camí de l'Horta. 

En manteniment de voreres, s'han reparat diferents trams de voreres en mal estat del nucli urbà de la 

Foia. També informa que recentment s'ha adquirit un nou tractor amb braç desbrossador, que permetrà 

millorar substancialment el desbrossament de camins rurals en els pròxims mesos. 

Quant als punts wifi, diu que l'adjudicació està en tràmit, i des de Telecomunicacions li han traslladat 

que hi haurà retard a causa de la falta de proveïment de matèria primera. 

Finalment, explica que des del Departament de Neteja l'han informat que la xicoteta poda està recollida 

en la nova contracta, però que encara no hi ha data prevista per a la instal·lació dels contenidors, i que, 

per a ampliar la quantitat que necessiten, poden sol·licitar-ho al Departament de Neteja per a la seua 

valoració. 

 

Vicente Alberola, regidor de Pedanies, comenta que li han enviat un informe en el qual troba a faltar les 

actuacions que s'ha fet a la Torre, on s'ha substituït algun aparell d'aire condicionat i s'ha 

impermeabilitzat el sostre de l'edifici. 

Respecte a la instal·lació esportiva, diu que fa un any es va inaugurar el camp de gespa artificial i ara el 

que entrarà a licitació és un projecte de modernització d'instal·lacions esportives, conjuntament amb la 

Diputació d'Alacant. Calcula que en quatre o cinc mesos l'obra estarà acabada. 

 

3. Precs i preguntes 

 

Virginia Boix, alcaldessa pedània del Derramador, comenta que va sol·licitar un contenidor per a la 

carretera del Lleó, en un punt on hi ha molta gent gran, però que han rebutjat la petició. Diu que es van 

llevar dos contenidors quan van modificar la carretera i van fer el carril bici, i no els van tornar a posar. 

Ara els veïns d'aquesta zona s'han de desplaçar uns dos quilòmetres fins al més pròxim. 

 

Puri Vives contesta que ho tornarà a sol·licitar. 

 

José Antón, representant de l'Associació Cultural i Esportiva de la Foia, pregunta que quan es farà la 

remodelació de la Torre i del camp de futbol. 

 

Vicente Alberola contesta que ell ja s'ha compromés a realitzar-ho, i que està aprovat en Junta de 

Govern, calcula que en tres mesos estarà licitat, i en uns cinc mesos estarà fet. 

 

José Antón suggereix la possibilitat que el tràmit per a demanar l'ús d'instal·lacions de l'Ajuntament no 

siga tan burocràtic, ja que li sembla poc àgil. Explica que cal demanar-ho amb quinze dies de marge, i 

que a vegades la contestació arriba després de la data de la realització de les activitats. D'altra banda, 

no veu coherent que una associació que treballa sense ànim de lucre haja de planificar activitats amb 
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tanta antelació, ja que, si sorgeix alguna cosa per a fer en un termini de tres o quatre dies, és impossible 

que et cedisquen l'espai amb tan poc temps d'antelació, quan hui dia està tot digitalitzat i qualsevol 

tramitació hauria de ser més ràpida. 

 

Alicia Molero, alcaldessa pedània de la Foia, posa l'exemple de la sala juvenil, i diu que a vegades està 

buida, i, així i tot, cal demanar-la amb quinze dies d'antelació perquè te la concedisquen. Sol·licita que 

si no està ocupada, es puga demanar per a una activitat un o dos dies abans. 

 

José Antón explica que en Esports funciona bé, ja que tenen una programació de tres mesos on se sap 

quins dies i horaris hi ha lliures per a poder sol·licitar el que necessites amb dos o tres dies d'antelació. 

Però és l'únic departament que funciona així. 

Sobre el tema de l'autobús que s'ha comentat anteriorment que està en contractació, demana que es 

diga una data concreta, ja que fa molt temps que estan escoltant el mateix. 

 

Felip Sánchez contesta que tenen raó, que s'ha allargat molt el tema de l'autobús, però que s'ha de 

negociar també amb Conselleria. Diu que ho parlarà amb Esther Díez, regidora de Mobilitat, perquè es 

pose en contacte amb ells al més prompte possible i els diga en quin punt es troba. 

 

José Antón demana que s'arregle la zona del carrer de l'Institut per on passa el carril bici que va d'Elx al 

Fondo. 

A més, opina que hauria d'haver-hi una planificació d'instal·lacions i recursos per a la Foia, així dins de 

cinc o sis anys no tindran els mateixos problemes que té ara. Pregunta si hi ha algun tipus d'estratègia o 

planificació prevista. 

 

Vicente Alberola li contesta que ara com ara no, però que li sembla interessant la proposta, i que el 

principal és disposar de sòl per a poder fer instal·lacions. 

 

Rafael Tarí, representant de l'AV de la Foia, demana que l'autobús urbà arribe fins a la carretera, baixant 

pel camí del Terme. A més, comenta que no hi ha hagut millora de serveis per part de l'empresa. D'altra 

banda, exposa que la Foia no té un centre social en condicions, necessiten un més gran. 

També diu que la gestió del centre juvenil és molt dolenta, que se sol·licita per a qualsevol activitat i que 

sempre ho deneguen. Pregunta si hi ha un calendari amb dates sense activitats, per què no deixen que 

s'use per les associacions. Opina que el que fan és posar traves. 

 

Vicente Alberola contesta que moltes de les coses que es van demanar en l'altra legislatura ja estan 

fetes, com, per exemple, una instal·lació esportiva que va costar 500.000 €. 

 

José Antón comenta que estan agraïts pel poliesportiu, però que com es tarda tant a fer les coses que 

se sol·liciten, quan es fan ja s'han quedat xicotetes per a la pedania, com el centre juvenil i el centre 

social; diu que la gent està cansada de veure que no es posen solucions, i a més el que tenen no es 

rendibilitza. Opina que la realitat és que no hi ha planificació de futur. 
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Rafael Tarí, representant d'AV de la Foia, explica que té una llista de prioritats, i que la meitat encara 

estan sense realitzar, a més del que es va aprovar en els últims pressupostos participatius, i que també 

està sense fer. 

 

María Torres, representant de l'AMPA IES de la Foia, comenta el tema dels contenidors que hi ha en les 

carreteres de la pedania i que estan situats en la direcció contrària a la circulació dels cotxes; en comptes 

de mirant a la carretera ho fan a l'interior. Sol·licita que es posen cap a l'altre costat, ja que el pedal 

queda en la part de dins, i la gent deixa les bosses en el sòl per no pegar la volta. 

 

Vicente Alberola contesta que no creu que els contenidors estiguen posats així per error, que serà per 

seguretat, ja que mirant a la carretera pot haver-hi accidents. 

 

María Torres diu que, encara que s'hagen posat així per seguretat, hauria d'haver-hi més espai entre els 

contenidors i els bancals, perquè la gent puga parar. 

Finalment, sol·licita ombratge i bancs al pati de l'institut. 

 

Vicente Alberola contesta que els instituts són competència de Conselleria, però que ho traslladarà. 

 

Elias Quiles, representant del grup PSOE, comenta que en una visita que l'alcalde va fer a l'institut ja va 

parlar amb la directora de posar un ombratge i de donar més utilitat a aquesta part del pati. 

 

María Torres diu sobre l'autobús en la pedania, que creu que és molt important que se solucione. 

 

Vicente Alberola contesta que parlarà amb Esther Díez perquè es pose en contacte amb ells i tinguen 

una reunió sobre el tema dels autobusos. 

 

María Martínez, representant d'Ames de casa Daimés-Derramador, sol·licita més contenidors de 

reciclatge. Diu que només en tenen un en la pedania per a tots i per a tot. 

 

Virginia Boix, pedània del Derramador, contesta que ja estan demanats. 

 

Puri Vives diu que des de la Regidoria es tornaran a reclamar. 

 

María Martínez explica que a la dreta de la carretera de Dolores hi ha munts de brossa seca sense recollir. 

 

Vicente Alberola contesta que aquesta carretera no és municipal, però que traslladarà la petició. 

 

María Martínez pregunta pel que ha parlat Felip Sánchez, regidor de Desenvolupament Rural, sobre les 

ajudes als agricultors. 
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Puri Vives contesta que aquest tema el porta Felip Sánchez i que li sol·licitarà que li passe tota la 

informació per a enviar-li-la per correu. 

 

Carmelo Llorens, alcalde pedani de Daimés, pregunta si els camins de llast que hi ha sense reparar es 

faran. D'altra banda, explica que hi ha un encreuament molt perillós en el camí que està entre Alborrocat 

i Quatre Pilars, amb una parada d'autobús escolar, en què hi ha un clot bastant gran. Diu que allí no es 

pot tirar llast, que caldria arreglar-lo amb asfalt. Comenta, a més, que ha desaparegut la senyalització. 

 

Alberola contesta que enguany hi ha una partida per a camins de llast i asfalt, i li diu que li passe un 

llistat dels més urgents per a traslladar-los a Manteniment. A més, li demana que li done la ubicació de 

l'encreuament i de la senyalització que falta. 

 

Carmelo Llorens explica que en el polígon 3 hi ha altres camins en mal estat, que fa anys que estan sense 

arreglar. Comenta que ha passat el llistat d'aquests camins en altres ocasions i li han comunicat que no 

són de l'Ajuntament. 

 

Manuela Sarabia, veïna de Daimés, també comenta que en aquesta zona viuen persones molt majors i 

algunes amb discapacitat, que aquests camins estan molt deteriorats, i que als veïns els costa molt eixir 

de les seues cases. Demana que s'arreglen. 

 

Puri Vives els diu que passen el llistat i la ubicació a veure què es pot fer. 

 

Manuel Campello, representant de l'Associació Veïnal Daimés-Vinalopó, comença dient que com ells no 

tenen nucli urbà, cada vegada hi ha menys inversió en la pedania, que la gent s'avorreix, es cansa i a 

vegades acaba anant-se'n. 

Així mateix, comenta que tenen en la pedania el riu i la carretera de Dolores que no pertanyen a 

l'Ajuntament, però que tots els problemes que causen se'ls emporten ells. Explica que quan plou 

s'acumula l'aigua i entra a les cases. 

Sobre el tema del fem que es deixa fora dels contenidors, opina que caldrà començar a multar, perquè 

la gent és molt incívica i els voltants s'estan convertint en un abocador. Sol·licita la neteja de la zona. 

Del manteniment de la carretera d'Elx a Dolores diu que és penós, que es talla la mala herba i no es 

recull i quan plou va a les trapes. 

També comenta que el carril bici no s'usa; i que en els camins del camp, la gent no respecta res, circulen 

per on volen sense fer cas als senyals de trànsit; comenta que s'hauria de reprendre, juntament amb 

Regs de Llevant, fer un pas o vial pel canal que siga segur, ja que encara que n'hi ha algun senyalitzat 

perquè la gent no passe, l'usen i és un perill, perquè pot haver-hi un accident. 

Finalment, pregunta quan es posarà wifi en la pedania, ja que ara l'accés a internet és necessari per a 

sol·licitar qualsevol cosa. 

 

María Antón, representant d'AV Daimés-Derramador“La Riua”, diu que la culpa que el fem es tire fora 

dels contenidors és de tots. Comenta que fa poc s'ha realitzat la carrera que organitzen tots els anys, 
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van passar a netejar el dissabte a la vesprada, i el dilluns a primera hora hi havia mobles, matalassos, 

electrodomèstics, i enderrocs, que havien anat repartint per diversos contenidors; quan es pot cridar a 

l'Ajuntament i ho recullen a casa. Diu que se'ls crida l'atenció, però que no fan cas, deixen les bosses 

fora, encara que el contenidor estiga buit. 

 

José Antón opina que si es posara un cotxe de policia camuflat i posant multes la gent s'ho pensaria. 

 

Susana Maciá, representant de Nova Associació de Pares i Mares CEIP la Foia, comenta que fa falta un 

centre de salut més gran, ja que abasta a les tres pedanies, i, a més, a causa de la pandèmia les persones 

han d'esperar fora i no hi ha ni una teulada on resguardar-se. 

Així mateix, sol·licita la renovació dels jocs infantils als parcs, ja que els que hi ha estan molt deteriorats. 

Diu que l'entrada del col·legi està plena de fem i els arbres desarreglats, i sol·licita una teulada que done 

ombra per a la pista. Diu que com en la pedania no hi ha molts espais per a fer activitats, la pista 

ensostrada es podria utilitzar per a això. 

Finalment, pregunta si hi hauria possibilitat que les pistes del col·legi s'usaren perquè els joves feren 

esport fora de l'horari escolar, ja que per a usar el poliesportiu han d'estar federats. 

 

Vicente Alberola pregunta que si l'obertura d'horaris l'han sol·licitada com a associació. 

 

Susana Maciá contesta que els agradaria que estigueren obertes perquè l'entrada siga lliure. 

 

Vicente Alberola contesta que no creu que Educació deixe la porta oberta perquè entre qui vulga si no 

hi ha ningú que se'n responsabilitze. Diu que ho sol·licite algú amb un horari i que es faça responsable 

de l'espai. 

 

José Antón, sobre l'ombratge de les pistes del parvulari, diu que es van sol·licitar dels pressupostos 

participatius, però no sap si es va arribar a aprovar aquest projecte. 

 

Puri Vives comenta que ho consultarà en els llistats i els dirà en quin estat es troba. 

 

María Martínez, representant d'Ames de casa Daimés-Derramador, pregunta per la plataforma de 

seguretat en les pedanies, “Veïns Alerta”, i diu que s'ha vist per la zona un cotxe “sospitós”, ja que sembla 

que no és de la pedania i no té assegurança. 

 

Vicente Alberola li contesta que quan algú veja alguna cosa fora de l'habitual, informe el responsable 

del grup. 

Per a acabar, diu que es traslladarà tot el que s'ha parlat als departaments competents i es contestarà 

com més prompte millor. 

 

La regidora de Participació Ciutadana, Puri Vives, s'acomiada de tots els assistents a la Junta, 
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i sense més assumptes a tractar dona per finalitzada la reunió. 
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